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esportius, havent d’assumir l’ajuntament el compromís 
d’efectuar la declaració d’obra nova de les instal·lacions que 
estan ubicades allí .

D’acord amb això, havent-se compromés l’Ajuntament 
d’Alacant a efectuar esta declaració d’obra nova i a regu-
laritzar la situació física i jurídica de l’immoble i comptant 
amb l’informe del servei de gestió immobiliària, emés el 
21 de desembre –fa no res– de l’any 2018, d’avaluació de 
l’immoble, vaig resoldre la mutació demanial sol·licitada .

Però m’agradaria subratllar una cosa abans d’acabar . 
D’acord amb esta resolució, l’ajuntament adquirix la titulari-
tat, havent d’assumir totes les obligacions inherents al dret 
de propietat, encarregats de fer la declaració d’obra nova 
o antiga que calga regularitzar i fer la declaració cadastral 
corresponent, referenciant la parcel·la i els immobles .

La Generalitat podrà sol·licitar l’ús puntual de les depen-
dències de l’immoble per a celebrar actes o esdeveniments 
esportius que organitze, que haurà d’autoritzar l’ajuntament, 
sense que La Generalitat haja de pagar cap taxa o preu 
públic .

I l’Ajuntament d’Alacant mantindrà la titularitat, en tant que 
el bé transmés es destine a l’ús que ha motivat la mutació, 
senyoria . En cas contrari, haurà de revertir al patrimoni de 
La Generalitat, amb totes les millores que s’hagen realitzat i 
sense cap dret a la indemnització . És a dir, s’ha fet una cessió 
de titularitat condicionada, condicionada a un ús escaient 
d’aquelles instal·lacions . En tot cas, ho ha fet per decisió de 
la conselleria d’esport, evidentment, però tenint molt en 
compte que tindrà la designació adequada, perquè, si no, 
tindrem tot el dret a demanar la reversió cap a patrimoni de 
La Generalitat .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, conseller .

Passem a la següent pregunta, que és la 1 .707, que formula 
el diputat Antonio Joaquín Woodward i correspon també la 
resposta al conseller d’hisenda .

Señor Woodward, cuando quiera . 

El senyor Woodward Poch:

Muy buenas tardes, señor conseller .

Mire, como hemos leído y usted debe saber de primera mano, 
el déficit público de la Comunidad Valenciana aumentó en 
550 millones de euros hasta el pasado mes de noviembre, 
pasando de 328 millones de euros a 878 millones en un año, 
situándose en el 0,78% del PIB .

Con este panorama, nos situamos a la cabeza del déficit de las 
comunidades autónomas, en comparación con su PIB, por encima 
de otras como la Región de Murcia o Castilla-La Mancha .

¿Considera el Consell que los ingresos previstos en el presu-
puesto de La Generalitat para el ejercicio 2018 eran los 
adecuados para cumplir con el objetivo de déficit? Ya que le 
puedo adelantar que estos hechos ya han ocurrido, y se lo 
digo porque han ocurrido tras la respuesta que le ha dado a mi 
compañero Rubén Ibáñez a las preguntas que le había hecho .

Muchas gracias . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gracias, señor Woodward .

Conseller . 

El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

Senyora presidenta .

Senyoria .

En l’elaboració dels pressupostos de La Generalitat per a 2018 
es van consignar ingressos per un import global de 19 .956 mili-
ons d’euros, dels quals els ingressos no financers van ascendir a 
14 .717 milions, un 8,33% més que en l’exercici anterior .

I, quant a l’execució d’estos ingressos no financers, cal asse-
nyalar que els drets reconeguts, a 31 de desembre de 2018, 
ascendien a 13 .337 milions, la qual cosa suposa –prenga 
nota– un 90,62% de la previsió inicial i un 2,84 més que l’in-
gressat en l’exercici anterior .

A estos efectes, cal assenyalar que la diferència entre els 
ingressos no financers previstos en el pressupost inicial i els 
realment comptabilitzats al tancament de l’exercici ascen-
dix a 1 .380 milions, xifra molt similar a la dels famosos 1 .325 
milions que es van pressupostar como a previsió de millora 
del model de finançament de la nostra comunitat.

Per tant, senyoria, respecte a si la previsió d’ingressos efec-
tuada en l’elaboració del pressupost de 2018 era l’adequada 
per a complir l’objectiu de dèficit, no podem més que respon-
dre afirmativament.

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies .

Señor Woodward, adelante . 

El senyor Woodward Poch:

Sí, sí, señor conseller, entiendo la respuesta y sabe que 
somos nosotros también plenamente conscientes de que 
una parte importante del déficit viene provocado por la 
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infrafinanciación y por la falta de ingresos estructurales que 
tiene la propia Comunidad Valenciana y creo que estamos 
bastante de acuerdo todos ahí .

Sin embargo, sí que discrepamos enormemente en la falta 
de prudencia y el rigor presupuestario cuando cada año se 
presentan esos famosos presupuestos y a los que usted alude 
y se presentan unos gastos en los presupuestos que todos 
sabemos, al final, que son irrealizables.

Ayer mismo, en la comparecencia del síndic de Comptes, 
nuestro grupo sí que ahondó en este problema que también 
usted ha comentado y en los famosos 1 .380, que ha comen-
tado usted ahora, de ingresos que faltarían .

Según las declaraciones y según se especifica en los presupuestos, 
se introducen 1 .325 millones reivindicativos que, para nosotros, 
son claramente ficticios e imprudentes. Pero, sin embargo, sí que 
es verdad que este año incrementan los gastos en 2 .100 millones 
de euros . Yo me pregunto si esto es riguroso o no es riguroso .

Llega un momento en que una parte se puede achacar a la 
financiación, pero otra también a la gestión de su Consell, 
en materia de hacienda, que deja, déjeme que le diga, mucho 
que desear. ¿Dónde está el proyecto de ley de reforma del 
sector público instrumental? ¿Dónde está esa optimización 
del sector público con más agencias, entidades y oficinas?

Yo creo que le quedan dos meses, menos de dos meses de 
legislatura, y no han cumplido con su promesa, (remors) que 
ya aparecía en los primeros acuerdos de Morella . Yo creo que 
es un claro suspenso al respecto .

¿Qué medidas ha llevado a cabo su Consell para intentar cumplir 
con el objetivo de déficit? Ninguna. Y este déficit no es más alto, 
ya se lo digo a usted, por una gestión deficiente en algunos depar-
tamentos que se quedan en cifras ínfimas en la ejecución presu-
puestaria . Ayer el síndic lo reflejaba en el informe de 2017, tanto 
en inversiones como en transferencias corrientes y de capital .

Para más inri, usted lo sabrá, la Autoridad Independiente de 
Responsabilidad Fiscal recientemente ha vuelto a incluir a 
La Generalitat en el gran club de comunidades donde es muy 
improbable que puedan cumplir con el déficit.

Yo vuelvo a reclamar lo mismo . Esto parece que sea ya no 
solo un tema de falta de financiación, sino también un tema 
de falta de gestión .

Muchas gracias . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gracias, señor Woodward .

Conseller . 

El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

Senyoria, és de sobra conegut que la situació financera de 
la Comunitat Valenciana està clarament determinada per la 

vigència d’un model de finançament que hauria d’haver-se 
revisat amb anterioritat a la finalització de 2017. Vosté està 
parlant del pressupost i execució de 2018 i, per tant, hauria 
d’estar vigent l’1 de gener de 2018 . Esta revisió del model, 
segons el parer de la comunitat, resultarà transcendental de 
cara al compliment dels objectius fiscals.

En el cas de la Comunitat Valenciana, el sistema actual ens 
porta a la paradoxa que, malgrat tindre una despesa per 
capita inferior a la mitjana –atenga vosté què acabe de dir i 
repetisc–, el resultat és un dèficit molt gran que, encara amb 
la situació d’infrafinançament crònic que ens afecta, s’ha anat 
contenint en els últims exercicis . Vàrem començar en el 2,60 
i estem ara en el 0,8, depén de l’any; hem baixat moltíssim . 
És la quadratura del cercle . És una cosa que mai de la vida he 
vist que vostés subratllen que, sense retallades, amb l’infra-
finançament que tenim, nosaltres estem complint i, a més, 
estem reduint el dèficit.

Esta comunitat considera que la situació d’infrafinança-
ment s’ha agreujat durant els últims anys, com a conseqüèn-
cia de l’escàs esforç de les polítiques del govern de l’estat 
ací, a la Comunitat Valenciana, tal com s’ha vist tradicional-
ment en les inversions públiques territorialitzades de l’estat 
i altres actuacions de despesa discrecional, que vosté i el seu 
partit hui pel matí han continuat discriminant esta comuni-
tat autònoma, caram! (Aplaudiments) És que és una contradic-
ció increïble . (Veus) Vull dir, què (inintel·ligible)  . . . si este matí 
havien sentenciat els valencians i les valencianes a tindre 
més de mil milions menys de recursos per a les seues neces-
sitats? Què m’està diguent? Què m’està diguent, senyor 
Woodward? (Veus)

La senyora vicepresidenta primera:

Por favor, guarden silencio . (Veus)

Por favor, ¿podemos dejar que el señor conseller conteste sin 
interrupciones, por favor?

Senyor Soler, quan vullga . 

El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

En el pressupost de 2018, que es va aprovar a estes Corts, 
es van incloure ingressos addicionals per import de 1 .325 
milions, això és superconegut . La Generalitat valenciana 
considera que estaven sustentats en la negociació d’un 
nou sistema de finançament i que obeïen a la necessitat de 
mantindre un nivell de despesa suficient per a atendre les 
obligacions bàsiques derivades de la prestació de serveis 
públics fonamentals, en una tendència cap a l’equitat amb la 
resta de comunitats de règim comú .

Estos ingressos addicionals previstos en el pressupost respo-
nen al compromís del govern d’avançar en el debat polític en 
torn a la reforma del sistema de finançament per a garantir la 
suficiència de les autonomies en els serveis públics fonamen-
tals que permeta l’aprovació d’un nou model que este govern 
no deixarà d’exigir i de reivindicar, governe qui governe a la 
Moncloa . De fet, el president Puig, recentment, ha enviat una 
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carta a la ministra d’Hisenda, María Jesús Montero, perquè 
convoque la comissió per a la negociació política per al nou 
model de finançament i a la ministra d’economia per a abor-
dar les consideracions que té La Generalitat respecte a la 
necessària compensació del deute històric . I la mateixa minis-
tra d’Hisenda s’ha compromés a visitar la comunitat durant 
este mes de febrer, cosa que l’anterior ministre, el senyor 
Montoro, mai es va atrevir a fer .

En termes mitjans . . . 

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies . (Rialles)

Gràcies, conseller . Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La següent pregunta, que era la 1 .463, ha estat retirada .

I passarem a la pregunta 1 .248, formulada pel diputat 
Francisco García, del Grup Parlamentari Compromís, a la 
consellera de justícia .

Senyor García, quan vullga . 

La senyora García Latorre:

Gràcies, senyora presidenta .

Senyora consellera .

Està clar que la xacra de la violència masclista afecta de 
manera global i en totes les esferes, també a l’administració 
pública .

El II Pla d’igualtat de dones i homes de l’administració de La 
Generalitat, que va aprovar este Consell del botànic el 10 
de març de 2017, inclou, expressament, en el seu número 7: 
«Atenció a les situacions d’especial protecció referides a la 
violència de gènere i a l’assetjament sexual i per raó de sexe, 
orientació sexual, identitat de gènere, la mesura –en este cas 
específica, en el seu punt 7.1– que preveu la realització d’un 
protocol d’actuació per a casos de violència de gènere, inclo-
ent un procediment de mobilitat per a les empleades públi-
ques en aquesta situació .»

Este protocol va ser aprovat, va ser publicat, mitjançant reso-
lució de 6 de setembre del 2017 i té com a objecte i àmbit 
d’aplicació la mobilitat per raó de violència de gènere de les 
empleades públiques de l’administració de La Generalitat 
reconegut, en este cas, en els articles, també, 109 i 113 de la 
Llei de funció pública valenciana .

El seu àmbit d’aplicació és el de les empleades, sí, públiques 
de l’administració, així com de les entitats adscrites o depen-
dents de la mateixa gestió, de les quals correspon a la conse-
lleria amb competències en matèria de funció pública . 

El compromís, en este cas, del govern del Botànic amb la 
lluita contra la violència masclista ha de ser, ha sigut i serà 
total . En un moment en el qual estem veient com forces 

polítiques d’extrema dreta amenacen amb desmantellar els 
avanços inqüestionables que la societat espanyola ha fet per 
eliminar aquesta sacra, resulta fonamental continuar imple-
mentant mesures efectives per a previndre i per a ajudar a 
les dones víctimes de la violència de gènere .

Cal recordar, especialment quan escoltem les propostes 
contra les dones que certes formacions d’extrema dreta llan-
cen alegrement i que la resta de la dreta accepta sense mira-
ments, que, sols en les dues primeres setmanes del 2019, set 
dones van ser assassinades, quasi una dona cada dos dies . 
Unes xifres que haurien de fer reflexionar als i les represen-
tants del partits polítics que es deixen seduir per la intoleràn-
cia masclista de l’extrema dreta .

En matèria d’administracions públiques, el compromís amb 
les dones funcionàries víctimes de violència de gènere 
també ha de ser total . I aquest govern del Botànic va demos-
trant que no és tracta de paraules buides sinó de fets i, per 
això, s’han anat publicant resolucions, acords i normativa al 
respecte .

A més a més, aquestes mesures s’han d’estendre necessàri-
ament més enllà de la funció pública valenciana amb altres 
administracions . I això, també sabem que molts ajuntaments 
i entitats locals s’han preocupat i estan també adherint-se 
a través de convenis amb col·laboració amb la Federació 
Valenciana de Municipis i Províncies .

Perquè qualsevol administració pública ha de vetllar per les 
dones funcionàries que hagen sigut víctimes de violència 
masclista. Per això li preguntem, ¿quines mesures ha portat a 
terme la conselleria per tal d’assegurar la mobilitat interad-
ministrativa de les empleades públiques víctimes de violèn-
cia masclista?

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyor García .

Consellera .

Un segundo, yo lo hago desde aquí . Cuando quiera .

Cuando quiera, consellera . 

La senyora consellera de Justícia, Administració Pública, 
Reformes Democràtiques i Llibertats Públiques:

Gracias, presidenta .

Buenas tardes .

Señor García, en primer lugar, quiero decirle que para este 
Consell la lucha contra la violencia de género ha sido una 
prioridad en todo momento . Y de hecho se han impulsado 
todas las políticas para prevenir y combatir esta lacra de una 
manera transversal .

Sucesos como el reciente asesinato de Sheila a manos de su 
pareja nos recuerdan, además, que debemos de reforzar todos 


